

rendering the former more complete, more efficient, and especially more economical; and whether it is in contemplation to extend the same to the gulf of the St. Lawrence and the Great Lakes?

**Sir John A. Macdonald** said it was not the intention of the Government, during the present session.

#### ADMIRALTY COURTS

**Mr. Harrison** enquired whether it is the intention of the Government to establish a court of admiralty jurisdiction for the western part of the Dominion, or to confer admiralty jurisdiction upon existing courts?

**Sir John A. Macdonald** was understood to say that it was under consideration whether such jurisdiction could not be conferred on the Court of Error and Appeal.

#### HOPE ISLAND IMPROVEMENTS

**Mr. Forbes** enquired whether it is the intention of the Government to go on and build the breastwork around Little Hope Island, during the present season, as the parties who have tendered for the same are desirous of information on the subject?

**Hon. Mr. MacDougall** said the matter required further examination. The work would have to be examined by competent engineers, with the view to ascertain the cost, and this was a serious question requiring consideration.

#### CREDIT FONCIER

**Mr. Gendron** enquired whether it is the intention of the Government to introduce, during the present session, a measure authorising the establishment of banks of landed credit (*crédit foncier*) in the Judicial Districts of the Dominion?

**Hon. Mr. Rose** said it was not.

#### MILITIA DRILL

**Mr. Cameron (Inverness)** enquired whether it is the intention of the Government to discontinue the services of the drill Sergeants who were engaged by the Nova Scotia Government for the purpose of instructing the Militia of that Province previous to Confederation; and if so, whether any provision will be made for them after dismissal from the public service?

**Sir George E. Cartier** said the subject was under consideration.

96068—15½

plus efficaces, et surtout plus économiques; il demande également si l'on songe à prolonger le même service jusqu'au golfe Saint-Laurent et aux Grands Lacs?

**Sir John A. Macdonald** dit que ce n'est pas l'intention du Gouvernement pour la présente session.

#### LES TRIBUNAUX MARITIMES

**M. Harrison** demande si le Gouvernement a l'intention d'établir un tribunal maritime pour l'Ouest du Dominion, ou d'accorder plutôt la juridiction maritime aux tribunaux existants?

**Sir John A. Macdonald** dit apparemment que l'on étudie présentement la possibilité d'accorder cette juridiction à la Cour d'Appel.

#### L'AMÉNAGEMENT DE HOPE ISLAND

**M. Forbes** demande si le Gouvernement a l'intention de procéder à la construction d'un parapet autour de Little Hope Island, au cours de la présente saison, car les soumissionnaires voudraient bien avoir des renseignements?

**L'hon. M. McDougall** dit que la question demande une étude plus approfondie; que les travaux devront être étudiés par des ingénieurs compétents, afin d'en évaluer le coût, et que c'est une question grave qui demande à être étudiée.

#### CRÉDIT FONCIER

**M. Gendron** demande si le Gouvernement a l'intention de déposer, au cours de la présente session, une mesure autorisant l'établissement de banques de crédit foncier dans les districts judiciaires du Dominion?

**L'hon. M. Rose** répond que non.

#### L'EXERCICE DE LA MILICE

**M. Cameron (Inverness)** demande si le Gouvernement a l'intention de se passer désormais des services des sergents-instructeurs engagés par le Gouvernement de la Nouvelle-Écosse afin d'entraîner la milice de cette province avant la Confédération; et, dans ce cas, si des dispositions seront prises à leur égard une fois leur révocation du service de l'État?

**Sir George-É. Cartier** dit que la question est à l'étude.